



St. Elizabeth Ann Seton Roman Catholic Church

328 Washington Ave. Dunkirk, New York 14048

(716) 366-1750 fax 366-4398

Rev. Dennis Riter, Pastor

August 8, 2018

Dear Parent, Grandparent or Family Member concerned about the faith of our youth,

Most of us learned faith at an early age by watching loved ones, listening and learning from them. Without family example and support within the family in those early formative years, it is very difficult to develop a mature faith. **Catholic educators throughout our country now recognize that faith formation programs and even our Catholic elementary schools, without the benefit of faith lived within the family, has little or no effect.**

Our Diocese is making a concerted effort to change the model of faith formation that has prevailed for the last 60 years. Instead of looking upon the priest, religious sister or religious education teacher as the "experts" who will teach our youth, we are now beginning a new approach to faith formation here in this parish. (Actually this is not a "new" approach; it is a very traditional approach... the only one that works).

In short, our role is not to be the expert; rather... to support families in passing on the faith, inasmuch as it is the parents who are the first teachers of the child in the ways of faith.

Here are our plans for this year: Our youth will meet, as before, in a classroom setting for three Sundays a month. **However on each first Sunday of the month, there will be a special gathering of families after the 11 am mass in the school gym.** We will eat a light meal together, followed by family activities focusing on a specific facet of faith to be lived within the family. Our purpose is to help you so that you can better do your job as the primary educators of your children in the faith. Our hope is that this new focus will eventually "pay off" in the form of young people who remain engaged in their faith throughout their lifetime.

Regards,

Fr Dennis Riter

Natalie Hoebener and the Faith in the Family Committee



el 8 de Agosto de 2018

Queridos padres, abuelos y abuelas y otros interesados en la fe de los jóvenes,

Casi todos nosotros hemos aprendido La Fe Católica en la casa familiar atreves del ejemplo de la familia. Es casi imposible desarrollar una fe madura sin el apoyo de la familia durante los primeros años de la vida. Nuestro Obispo y los encargados de la educación Católica en nuestra Diócesis de Buffalo, están de acuerdo que sin el ejemplo vivo de fe adentro de la familia, los niños no vivirán su fe Católica en el futuro aunque como jóvenes asistieron a clases de catecismo semanalmente o aunque asistieron a una escuela Católica diariamente.

Frecuentemente las familias entreguen toda la tarea de enseñar la fe a las hermanita o las maestras de catecismo porque las consideren como 'los expertos'. Pero en realidad, ninguna clase de catecismo, sin una fe vivida y compartida adentro de la familia, tendrá efecto ninguno. Es necesario que regresemos a las familias la responsabilidad primaria para educar su hijos en la fe. Lo que nosotros debemos de hacer, es apoyar a las familias en su tarea como los primeros maestros de los niños.

Así es que hemos planeado un cambio importante para este año. **Nuestros jóvenes seguirán reuniéndose, como de antes en un salón de clases, durante tres Domingos de cada mes. Pero el primer Domingo de cada mes, en vez de las clases regulares, habrá una reunión de las familias en el gimnasio de la escuela después de la misa a las 11 a.m.**

Juntos compartiremos una comida liviana, seguido por una actividad que tratará de un aspecto de nuestra fe que se puede vivir adentro de la familia. Queremos ayudarles a ustedes a cumplir con su deber de ser maestro primario de sus hijos en la fe.

Esperamos que este cambio de enfoque resulte en más jóvenes que vivirán su fe Católica activamente durante toda la vida.

Con un abrazo caloroso,

P. Dennis